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      22. maj 2017 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvilke planer har Royal Greenland for udbygning og modernisering af sine indhand-

lingsanlæg og lagre i byer og bygder? 

2. Hvilke ansøgninger foreligger der fra allerede eksisterende fiskerianlæg, samt hvilke 

nye anlæg har søgt? Hvor langt er planerne? 

 (Medlem af Inatsisartut, Knud Kristiansen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Fiskerianlæggene i byerne og bygderne og yderdistrikterne har meget stor betydning for de forske-

llige steder. Indhandlingsanlæggene (pladefrysere og lagre) fyldes hurtigt op om vinteren, hvilket 

giver afledte økonomiske konsekvenser. Herudover er der mennesker der ønsker, at etablere 

landbaserede fiskerianlæg; der skulle især i Nordgrønland være flere der skulle være 

interesserede og som vil kunne afhjælpe udfprdringerne med kapaciteten. 

 

En af de største udfordringer – ja måske et af de største problemer, vi må slås med i dag er, at de 

eksisterende indhandlingsanlæg fyldes hurtigt op, ikke mindst de steder hvor der lægger sig vinter-

is, og det er først når vinterisen er væk, at problemet forsvinder, endda sker der det, at 

anlæggenes kapacitet fyldes på ganske få måneder, nemlig når fiskeriet går særlig godt. 

Dette medfører, at fiskeriet hele tiden stopper og det er svært at komme ud af denne onde cirkel, 

medmindre man tager tyren ved hornene og får forbedret anlæggenes kapacitet således, at 

fiskerne kan forvente en mere sikker og jævn indhandling. 

 


